
نـایب رئیـس شـورای ملـی زعفـران:
متوسـط برداشـت زعفـران در هـر

هکتار ۳.۲ کیلو است

غلامرضا میری گفت:هم اکنون متوسط برداشت زعفران در هکتار ۳.۲ کیلو
است، درحالیکه با ورود تکنولوژی به ۷ تا ۸ کیلوگرم میرسد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ غلامرضا میری گفت: پیگیریها برای رفع
موانع صادراتی همچنان ادامه دارد، اما تاکنون پاسخی دریافت

نکردهایم.

او با بیان اینکه با بی توجهی به رفع موانع صادرکنندگان قاچاق
رونق پیدا میکند، افزود: در شرایط کنونی با قاچاق زعفران،
صادرکنندگان تنها نظاره گر از دست دادن بازارهای هدف هستند،
درحالیکه با رفع موانع پیش روی صادرکنندگان، قاچاق صرفه اقتصادی

ندارد.

میری ادامه داد: طی ۱۰ تا ۱۵ ساله گذشته کشورهایی که اقدام به
کشت زعفران کردند، بی تردید با پیازهای قاچاق شده از کشور ما این
اقدام را انجام دادهاند که با استمرار این روند، جایگاه بزرگترین

تولیدکننده زعفران در دنیا در معرض خطر خواهد بود.
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نایب رئیس شورای ملی زعفران با بیان اینکه زعفران ایرانی به اسم
دیگر کشورها صادر میشود، افزود: علی رغم آنکه افغانستان کمتر از
۲۰ تن زعفران تولید میکند، اما حدود ۷۰ تن صادرات دارد و از طرفی
حجم بالایی زعفران به این کشور صادر میشود که این امر نشان میدهد
زعفران تولیدی پس از بسته بندی مجدد به بازارهای هدف صادر میشود.

به گفته او، براساس آمار صادرات زعفران در سال گذشته نسبت به
۱۴۰۱ کاهشی بوده، درحالیکه مصرف زعفران در دنیا تغییری نداشته
است. همچنین طبق رصدهای صورت گرفته ماهانه ۱۰ تن زعفران به آن
سوی مرزها قاچاق میشود که با رفع موانع صادراتی، این میزان به

صادرات رسمی افزوده میشود.

نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: هم اکنون متوسط برداشت زعفران
در هکتار ۳.۲ کیلو است، درحالیکه ۲۰ تا ۳۰ سال گذشته متوسط
برداشت ۶ کیلو بود که با ورود تکنولوژی به بخش بایدمتوسط برداشت

را به ۷ تا ۸ کیلو برسانیم.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

بازارهای صادراتی زعفران را دو
ـــتان ـــدیم افغانس ـــتی تق دس
کردیم/موانـع صـادراتی برداشتـه

شود
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عضو شورای ملی زعفران ایران گفت: بازارهای صادراتی که سالها پیش
با زحمت آماده کرده بودیم را به دلیل عدم مدیریت در تولید،
برداشت و صادرات دو دستی تقدیم افغانستان و برخی کشورهای دیگر

کردیم.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایسنا؛ علی حسینی با بیان اینکه در گذشته تولید کننده بیش از
۹۰ درصد زعفران دنیا بودیم، گفت: در حال حاضر اما این درصد کمتر
شده و حتی کمتر نیز خواهد شد، زیرا تولید زعفران به دلیل عدم
آموزشهای درست در کاشت، داشت و برداشت کاهش یافته و قیمت آن نسبت

به ۵ ماه گذشته حدود ۴ برابر بیشتر شده است.

وی ادامه داد: درست است که افزایش قیمت ممکن است تا جایی به نفع
تولیدکننده باشد، اما در یک نقطهای بازارها و مشتریان خود را از

دست میدهیم.

تولیدکنندگان قدری وارد میدان شدهاند
عضو شورای ملی زعفران ایران اضافه کرد: تصور میکنیم تولیدکننده
اول زعفران در دنیا هستیم؛ ولی هند، یونان، مراکش، اسپانیا هم
وارد عرصه شده و تولیدکنندگان قدری هستند. افغانستان نیز از دیگر

تولیدکننده های زعفران به شمار می رود.
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زعفـران ایـران بـه اسـم کشورهـای دیگـر صـادر
میشود

وی در ادامه با اشاره به اینکه زعفران ایران از کشور خارج می شود
و سپس با اسم کشورها دیگر مجددا صادر می شود، گفت: افغانستان
کمتر از ۲۰ تن زعفران تولید می کند ولی حدود ۷۰ تن صادرات دارد.
این یعنی زعفران ما به آنجا می رود و سپس بسته بندی شده و از

آنجا صادر می شود.

به گفته وی عمده ترین وارد کننده زعفران ایران، افغانستان و سپس
امارات، اسپانیا و چین است. این یعنی بازاری که سالها پیش با
زحمت آماده کرده بودیم دو دستی تقدیم افغانستان شد و آنها نیز به

هند، عربستان و آمریکا صادر می کنند.

حسینی عنوان کرد: هند تعرفه سنگینی برای واردات زعفران از ایران
دارد به همین دلیل زعفران ایران وارد افغانستان شده و سپس به هند

می رود.

این فعال بخش کشاورزی با بیان اینکه نگاهمان به تجارت با زعفران
تنها از مسیر خام فروشی است، گفت: علاوه بر مشکلاتی که در بخش
آموزش و مدیریت تولید و بسته بندی زعفران وجود دارد، صادرات نیز
با موانعی همراه است و دولت باید این موانع صادراتی را بردارد.
وقتی موانع موجود باشد امکان صادرات نیست. معافیت تعهد ارزی از

صادرکنندگان محصولات کشاورزی باید اولویت اول دولت باشد.

کاهش تولید زعفران
عضو شورای ملی زعفران با اشاره به اینکه موانع پیش روی صادرات
باعث شده که بازارهای هدف را از دست بدهیم و حجم صادرات کاهش
یابد، گفت:  باید عارضه یابی کنیم تا مشخص شود مشکل دقیقا از
کجاست و چرا تولید کاهش یافته است. در دهه ۵۰ تا ۶۰ در هر هکتار
بین ۶ تا ۷ کیلو زعفران تولید میکردیم، اما در حال حاضر این عدد

به ۲ کیلو در هر هکتار رسیده است.

وی با بیان اینکه مدیریت تولید می لنگد، افزود: اگر کشاورز
بتواند در هر هکتار ۶ تا ۷ کیلو زعفران برداشت کند تولید توجیه

اقتصادی دارد و میتوانیم با دنیا رقابت کنیم.



حسینی در پایان گفت: در هر مترمربع زمین باید یک گرم زعفران خشک
تولید کنیم، اما در حال حاضر در هر هکتار ۲۰۰ میلی گرم تولید
میشود. این یعنی منابع ارزشمند آب و خاک و انرژی برای تولید صرف
می شود اما عملکرد در واحد سطح بسیار پایین است. باید عملکرد را
افزایش دهیم. وزارت جهادکشاورزی باید در این بخش جدیتر باشد،

زیرا با حرف و وعده نمیتوان به این مهم دست یافت.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: ایسنا

عضو شورای ملی زعفران:۸۰ درصد
زعفران تولیدی صادر می شود

علی حسینی گفت: بنابر آمار، ایران با صادرات ۷۰ تا ۸۰ درصد
زعفران تولیدی در جایگاه اول صادرات دنیا قرار دارد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی گفت: دلالان و واسطه ها با 
جمع آوری زعفران از سطح بازار و نگهداری در انبارها، زعفران را
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چندبرابر قیمت واقعی در بازار عرضه می کنند.

به گفته او، با توجه به بارندگی سال گذشته و بهار امسال پیش بینی
می شود که تولید زعفران افزایش یابد به طوریکه ۶۰ درصد کاهش

تولید سال قبل جبران شود.

حسینی با بیان اینکه سطح زیرکشت زعفران کاری کشور بیش از ۱۲۰
هزارهکتار است، افزود: ظرفیت کنونی تولید زعفران بیش از هزارتن
است، درحالیکه مزارع زعفران با یک چهارم ظرفیت تولید می کنند که
این امر هشدار جدی است که عملکردها در بحث تولید زعفران جدی

گرفته نشده است.

عضو شورای ملی زعفران قیمت کنونی هرکیلو زعفران را ۹۰ تا ۱۰۰
میلیون تومان اعلام کرد و گفت: با توجه به موجودی انبارها کمبودی
در بحث عرضه نداریم، اما متاسفانه دلالان به عنوان گرداننده های

بازار محصول را با قیمت های نجومی عرضه می کنند.

او گفت: بنابر آمار با صادرات ۷۰ تا ۸۰ درصد زعفران تولیدی در
جایگاه صادرات اول دنیا قرار داریم که نوسانات قیمت، صادرات را

هم تحت شعاع قرار می دهد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

اخـذ عـوارض آب مجـازی محصـولات
کشاورزی صادراتی در ۱۴۰۳
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عوارض نیمدرصد آب مجازی برای محصولات کشاورزی و غذایی با ابلاغ
جداول تفصیلی قانون بودجه سال ۱۴۰۳ اخذ خواهد شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، دفتر
صادرات گمرک ایران در بخشنامهای به گمرکات اجرایی بر لزوم اخذ
عوارض نیمدرصد آب مجازی برای محصولات کشاورزی و غذایی با ابلاغ
جداول تفصیلی قانون بودجه سال ۱۴۰۳ بر اساس مصوبه مورخ ۲۷ خرداد

۱۴۰۲ و اصلاحیه مورخ ۲۳ دی ۱۴۰۲ تأکید کرد.

سرویس خبری: کشاورزی

نـایب رئیـس شـورای ملـی زعفـران:
صادرات زعفران به ۲۱۶ تن رسید
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غلامرضا میری گفت: براساس آمار گمرک در ۱۲ ماه سال گذشته ۲۱۶ تن
زعفران صادر شد که نسبت به سال ۱۴۰۱ حدود ۵ درصد کاهش را نشان

میدهد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ غلامرضا میری از افزایش ۵ تا ۱۰ درصدی
قیمت زعفران نسبت به ایام پایانی سال خبر داد و گفت: قیمت کنونی
هرکیلو زعفران دسته ۷۴ میلیون تومان، پوشال ۹۳ تا ۹۴ میلیون
تومان، سرگل ۹۶ تا ۹۷ میلیون تومان و نگین ۹۸ تا ۱۰۸ میلیون

تومان است.

به گفته او، برآوردها حاکی از آن است که قیمت زعفران در همین
محدوده باقی بماند،هرچند قیمت های فعلی برای کشاورزان هم مقرون

به صرفه است.

میری درباره آخرین وضعیت صادرات طلای سرخ افزود: بنابر آمار در ۱۲
ماهه سال گذشته ۲۱۶ تن زعفران صادر شد کا نسبت به سال ۱۴۰۱، رقمی

معادل ۵ درصد کاهش داشته است.

نایب رئیس شورای ملی زعفران با بیان اینکه رونق صادرات با رفع
موانع صادرکنندگان تحقق می یابد، گفت: پیگیری ها برای رفع موانع
صادراتی همچنان ادامه دارد، اما تاکنون پاسخی دریافت نکرده ایم.

درحالیکه استمرار این روند تنها منجر به رونق قاچاق می شود.

سرویس خبری: صنعت غذا
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منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

عضو شورای ملی زعفران: با رفع
موانـع صـادراتی بیـش از ۳۰۰ تـن

زعفران صادر میشود

علی حسینی گفت: با احتساب تولید فعلی در صورت رفع موانع
صادرکنندگان، امکان صادرات بیش از ۳۰۰ تن زعفران به بازارهای هدف

وجود دارد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی گفت: با توجه به خرید و جمع
آوری زعفران توسط دلالان طی ماههای اخیر و کاهش عرضه در برابر

تقاضا، بازار ثبات ندارد.

به گفته او، با وجود آنکه بازار از هفته آینده فعالیت خود را
آغاز میکند، از این رو حداقل و حداکثری برای قیمت زعفران در

بازار نمیتوان اعلام کرد.
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حسینی از استمرار قاچاق زعفران خبر داد و گفت: با توجه به مشکلات
سد راه صادرات، زعفران از طریق مبادی غیررسمی قاچاق میشود،
درحالیکه با رفع موانع صادرکنندگان و تسهیل صادرات روان، قاچاق

معنا و مفهوم ندارد.

عضو شورای ملی زعفران با بیان اینکه سطح زیرکشت زعفران ۱۳۰ هزار
هکتار است، افزود: ایران تامین کننده ۹۰ درصد زعفران دنیا است که
در شرایط کنونی در بهترین حالت ۴۰۰ تن زعفران تولید میشود،
درحالیکه پتانسیل بیش از هزارتن زعفران در کشور وجود دارد که این

امر نشان میدهد تولید ما یک سوم ظرفیتمان است.

او گفت: در شرایط فعلی با احتساب ۴۰۰ تن تولید زعفران در صورت
رفع موانع صادرکنندگان بیش از ۳۰۰ تن زعفران باید صادر شود و
همواره این قابلیت وجود دارد که با افزایش تقاضا و رقابت در

بازارهای هدف، تولید افزایش یابد.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

نـایب رئیـس شـورای ملـی زعفـران:
ایران ۹۰ درصد زعفران دنیا را

تامین میکند
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غلامرضا میری گفت: ایران به عنوان بزرگترین تولیدکننده محصول
استراتژیک زعفران، ۹۰ درصد زعفران دنیا را تامین میکند.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ غلامرضا میری گفت: قیمت کنونی هرکیلو
زعفران دسته را ۵۵ تا ۵۶ میلیون تومان، پوشال ۷۰ تا ۷۱ میلیون
تومان، سرگل ۷۳ تا ۷۵ میلیون تومان و نگین ۷۴ تا ۸۲ میلیون تومان

است.

به گفته او، با توجه به کاهش عرضه ناشی از افت تولید و نگهداری
زعفران توسط کشاورزان و دلالان در انبارها پیش بینی می شود که قیمت
زعفران در ایام پایانی سال بدنبال ازدیاد تقاضا در بازار افزایش

یابد.

میـری ادامـه داد: بـا رفـع مشکلات بـازگشت ارز و موانـع پیـش روی
صادرکنندگان در سال آینده جهش چشمگیری در صادرات  خواهیم داشت.

نایب رئیس شورای ملی زعفران با بیان اینکه ایران بیش از ۹۰ درصد
زعفران دنیا را تامین میکند، گفت: همه ساله ۷۰ تا ۸۰ درصد زعفران
تولیدی به بازارهای هدف صادرمیشود و مابقی در بازار داخل مورد

استفاده قرار میگیرد.  

او گفت: بارها خواستار حذف بازگشت ارز به سامانه نیما بودیم؛
البته این امر بدان معنا نیست که صادرکنندگان ارز حاصل از صادرات
را به کشور نیاورند، بلکه باید با فراهم شدن سازوکاری ارز را در

اختیار واردکنندگان بگذاریم.
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سرویس خبری: صنعت غذا
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عضـو شـورای ملـی زعفـران: تولیـد
کنـونی زعفـران یـک سـوم ظرفیـت

کشور است

علی حسینی گفت: بنابر آمار پتانسیل تولید حداقل هزارتن زعفران در
کشور وجود دارد، درحالیکه تولید فعلی یک سوم این میزان است.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی حسینی عضو شورای ملی زعفران گفت:
با توجه به خرید و جمع آوری زعفران از سطح بازار توسط دلالان، شاهد

جهش چشمگیر قیمت نسبت به قبل در بازار بودهایم.

او با بیان اینکه نوسانات قیمت زعفران ارتباطی به کشاورزان
ندارد، افزود: در حال حاضر عمده زعفران تولیدی در اختیار افرادی
است که سهمی در تولید و تجارت زعفران ندارند، لذا از التهابات
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اخیر بازار زعفران، کشاورزان سودی منتفع نشدند.

حسینی حداقل نرخ کنونی هرکیلو زعفران را ۶۰ میلیون تومان و
حداکثر ۱۰۰ میلیون تومان در بازار اعلام کرد و گفت: با توجه به
آنکه کشورهای همسایه قبل از ماه رمضان خرید خود را انجام دادند،

از این رو ورود ماه رمضان تاثیری در شرایط بازار ندارد.

عضو شورای ملی زعفران از کاهش صادرات زعفران خبر داد و گفت:
بنابر آمار، صادرات زعفران در ۴ ماهه اخیر روند کاهشی داشته است

که براین اساس شتاب صادرات در آینده نزدیک انتظار نمیرود.

او با بیان اینکه سطح زیرکشت زعفران در کشور به ۱۲۰ هزارهکتار
میرسد، گفت: با توجه به این میزان سطح زیرکشت حداقل هزارتن محصول
زعفران باید در کشور تولید شود، درحالی که تولید فعلی زعفران
کشور ما یک سوم این میزان است که این امر بیانگر هدررفت منابع

آبی، زمین و نیروی انسانی تولید است.

سرویس خبری: صنعت غذا
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نـایب رئیـس شـورای ملـی زعفـران:
صادرات زعفران به ۲۸۶ تن میرسد

http://www.agrofoodnews.com
https://agrofoodnews.com/%d9%86%d8%a7%db%8c%d8%a8-%d8%b1%d8%a6%db%8c%d8%b3-%d8%b4%d9%88%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d8%b5%d8%a7%d8%af%d8%b1%d8%a7%d8%aa-%d8%b2%d8%b9%d9%81-20/
https://agrofoodnews.com/%d9%86%d8%a7%db%8c%d8%a8-%d8%b1%d8%a6%db%8c%d8%b3-%d8%b4%d9%88%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d8%b5%d8%a7%d8%af%d8%b1%d8%a7%d8%aa-%d8%b2%d8%b9%d9%81-20/


غلامرضا میری گفت: برآوردها حاکی از آن است که صادرات زعفران با
رفع موانع صادراتی به ۲۸۶ تن برسد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ غلامرضا میری گفت: با توجه به کاهش
عرضه در برابر تقاضا، قیمت زعفران با نوساناتی در بازار روبرو

شده است.

او قیمت کنونی هرکیلو زعفران دسته را ۵۵ تا ۵۶ میلیون تومان،
پوشال ۷۰ تا ۷۱ میلیون تومان، سرگل ۷۳ تا ۷۵ میلیون تومان و نگین

۷۴ تا ۸۲ میلیون تومان اعلام کرد.

میری ادامه داد: با توجه به کاهش ۴۰ تا ۵۰ درصدی تولید و کمبود
عرضه در برابر تقاضا نمی توان پیش بینی در خصوص بازار داشت.

نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: علی رغم مشکلات بازگشت ارز به
سامانه نیما و کاهش تولید نسبت به مدت مشابه سال قبل انتظار می

رود که با رفع موانع صادرات زعفران به ۲۸۶ تن برسد.
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نـایب رئیـس شـورای ملـی زعفـران:
نیـازی بـه خریـد تـوافقی زعفـران

نیست

غلامرضا میری گفت: نیازی به ورود سازمان تعاون روستایی برای بحث
خرید توافقی زعفران نیست.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ غلامرضا میری نایب رئیس شورای ملی
زعفران گفت: با توجه به کاهش عرضه و افزایش قیمت خرید زعفران
نسبت به ابتدای فصل برداشت، نیازی به ورود سازمان تعاون روستایی

برای بحث خرید توافقی نیست.

میری گفت: قیمت کنونی هر کیلو زعفران دسته ۵۵ تا ۵۶ میلیون
تومان، پوشال ۷۰ تا ۷۱ میلیون تومان، سرگل ۷۳ تا ۷۵ میلیون تومان

و نگین ۷۴ تا ۸۲ میلیون تومان است.

به گفته او، با توجه به کاهش عرضه ناشی از افت تولید و نگهداری
زعفران توسط کشاورزان و دلالان در انبارها پیش بینی می شود که قیمت
زعفران در ایام پایانی سال بدنبال ازدیاد تقاضا در بازار افزایش

یابد.

میری از روند کاهشی صادرات زعفران خبر داد و گفت: با توجه به

https://agrofoodnews.com/%d9%86%d8%a7%db%8c%d8%a8-%d8%b1%d8%a6%db%8c%d8%b3-%d8%b4%d9%88%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d9%86%db%8c%d8%a7%d8%b2%db%8c-%d8%a8%d9%87-%d8%ae%d8%b1%db%8c/
https://agrofoodnews.com/%d9%86%d8%a7%db%8c%d8%a8-%d8%b1%d8%a6%db%8c%d8%b3-%d8%b4%d9%88%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d9%86%db%8c%d8%a7%d8%b2%db%8c-%d8%a8%d9%87-%d8%ae%d8%b1%db%8c/
https://agrofoodnews.com/%d9%86%d8%a7%db%8c%d8%a8-%d8%b1%d8%a6%db%8c%d8%b3-%d8%b4%d9%88%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d9%86%db%8c%d8%a7%d8%b2%db%8c-%d8%a8%d9%87-%d8%ae%d8%b1%db%8c/
http://www.agrofoodnews.com


مشکلات بازگشت ارز و موانع پیش روی صادرکنندگان پیش بینی می شود
که صادرات زعفران به ۲۸۶ تن سال قبل نرسد.

نایب رئیس شورای ملی زعفران از افزایش ۲ برابری قیمت زعفران نسبت
به ابتدای فصل برداشت خبر داد و گفت: بنابر آمار قیمت هر کیلو
زعفران نگین نسبت به ابتدای فصل برداشت ۲ برابر و دیگر ارقام ۴۰

تا ۵۰ درصد افزایش یافته است.

او با بیان اینکه نیازی به خرید توافقی زعفران نیست، گفت: در
مواقعی که سازمان تعاون روستایی به امر خرید توافقی زعفران ورود
می کرد، عرضه زعفران زیاد بود و با خرید توافقی بدنبال تعدیل
قیمت و جلوگیری از زیان کشاورزان بودند، اما در شرایط فعلی که
عرضه کاهشی است، نیازی به ورود وزارت جهاد نیست و به عبارتی در

شرایط فعلی عرضه و تقاضا تعیین کننده قیمت در بازار است.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان
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